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Letopisecká komise 

Rady města Úvaly 

 

Zápis z řádného jednání 

Letopisecké komise č. 2/2019 
Termín : 6.3.2019 od 16.00 hodin 

Místo : Městský úřad Úvaly, Arnošta z Pardubic 95 

Rozdělovník : Ing. Zdeňka Havránková, Mgr. Alena Janurová, Jana Tesařová, Jan Psota, 

Ing. Lukáš Rubeš, Ing. Vladislav Procházka 

  

Přítomní členové : Ing. Zdeňka Havránková, Mgr. Alena Janurová, Jana Tesařová, Ing. Vladislav 

Procházka, Jan Psota 

  

Omluveni 

 

Host: 

: 

 

: 

 

Ing. Lukáš Rubeš  

 

- 

Tajemník  : Kamila Budilová 

   

 

Stav přítomných: 5 + zapisovatel  

  

  

 

Program jednání 

  

1. Zahájení 

2. Projednání retrospektivního kronikářského zápisu za rok 1993 

 

3. Příprava vzpomínkové akce ke 150 letům odhalení sochy Arnošta z Pardubic 

 

4. Různé 

  

 

Ad 1) Zahájení 

 

Předsedkyně komise přivítala přítomné a seznámila je s dnešním programem, program schválen bez 

připomínek. Komise je usnášení schopná. 

 

Radě města byl na jednání dne 12.2.2019 předložen zápis 1/2019 Letopisecké komise, rada města 

uložila tajemnici J. Tesařové předložit na další radu města zápis č. 1/2019 z jednání Letopisecké 

komise doplněný o komentář vedení města. 
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Ad 2) Projednání retrospektivního kronikářského zápisu za rok 1993 

 

Návrhy na úpravy zápisu od Z.Havránkové 

 

 Obsah na začátku kroniky. Členění obsahu – vypustit samostatný přehled hlavních kapitol a 

uvádět pouze jednou u podrobnějšího členění.   

 Jednotlivé kapitoly uvést  několika větným úvodem, který by ozřejmil obsah kapitoly 

např. u kapitoly I. Události z domova. „Nejdůležitější událostí roku 1993 bylo rozdělení 

Československa a vznik České republiky a Slovenské republiky. Proběhla volba presidenta, 

změna státních znaků, rozdělení majetku obou států, měny. Tyto změny mapuje následující 

část kapitoly I“.  

 

 Několikrát došlo v textu k opakování informace, byť drobně rozšířené. Sloučila bych na jedno 

místo. Kromě jiného platí o informaci o rozpočtu. Doporučuji projednat s bývalým 

starostou  Ing.Černým a podat pouze jednu variantu, kterou Ing.Černý doporučí. 

 Dopis kronikáře a ostatní o kronice doporučuji dát  na začátek, nebo na konec textu. 

 Přehled událostí ze str.110 a 111 přesunout na začátek do kapitoly I.  

 Poznámka ze str.112 . obsahuje informaci o změnách, ke kterým dojde v roce 2000. 

Z hlediska porozumění textu se jedná o zbytečnou informaci. Doporučuji uvést až v kronice 

roku 2000. 

 

 Doplnila jsem několik pamětnických poznámek. Opravila drobné překlepy. Návrhy na opravy 

předávám v tištěném textu kroniky autorce zápisu. 

Shrnutí Z. Havránkové: „Retrospektivní  kronika roku 1993 vystihuje  dění ve městě i v celé 

společnosti. Bude zajímavým čtením pro občany a vodítkem  pro případné budoucí badatele. Dále Z. 

Havránková děkuje A. Janurové za vynaloženou práci a pečlivost se kterou se do této záslužné 

činnosti pustila.  

 

J. Psota se k zápisu vyjadřuje, oceňuje zapracované zkratky a zápis celkově. Se zásadními návrhy na 

úpravy souhlasí. Nabízí pomoc s celkovou finální úpravou zápisu. 

 

Členové komise souhlasí s tím, aby po finální úpravě byl předán radě města ke schválení  bez kontroly 

členů Letopisecké komise. 

 

 

Text usnesení 4/2019 Výsledek hlasování 

Letopisecká komise projednala retrospektivní kronikářský 

zápis za rok 1993 vypracovaný Mgr. Alenou Janurovou, 

správkyní archivu městských kronik a doporučuje ho radě 

města ke schválení. 

 

Pro 5 

usnesení bylo přijato Proti 0 

Zdržel se 0 

 

 

Ad 3) Příprava vzpomínkové akce ke 150 letům odhalení sochy Arnošta z Pardubic 

Členům letopisecké komise byl emailem zaslán návrh průběhu akce. Výsledkem projednávání je 

následující podoba oslavy.  
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Termín a místo konání  22.6.2019  na náměstí A. z Pardubic u sochy a následně v DVA, č.p. 65 

 

 

Program: 

Shromáždění u sochy (před slavnostním večerem) ve spolupráci s Klubem přátel historie a přírody. 

Položení květiny, krátký proslov – zástupci vedení města, zástupce arcibiskupství (osloví J.Psota), 

úvalský farář (osloví J.Psota)  

 Další návrhy a vyplývající úkoly 

J. Psota znovu osloví sekretáře kardinála Duky a jáhna Jana Pečeného s žádostí o účast. Další 

možností je oslovit monsignora Malého. Dále osloví historika Jiřího Bednáře a historika 

Martina Horku. 

J. Psota navrhl použít při otevření výstavy pásku se znakem města a erbem A. z Pardubic. 

Zjistí možnost tisku. Páska by byla přestřižena zástupcem města a jedním z hostů. 

J. Psota prověří možnost výroby erbu A. z Pardubic na prapor (velikost, druh, náklady), který 

by byl umístěn do stojanu vedle praporu města při shromáždění u sochy a následně 

přenesen do čp.65. 

Výstavka  - doba trvání  v čp.65 – 22. a 23.6., následně přenesena (do ZŠ, nebo DPS).  

 

Libreto výstavy a rozdělení témat mezi členy komise 

 Arnošt z Pardubic – osobnost, představitel církve, politik, donátor umění. Dokumenty 

týkající se restaurování  tumby A. z Pardubic v Kladsku, fotografie artefaktů 

z Východočeského muzea v Pardubicích (L.Mandová, V.Procházka, Z.Havránková) 

 Historické dokumenty týkající se A. z Pardubic viz. níže  (J.Psota) 

 Socha Arnošta v Úvalech – celonárodní sbírka, odhalení sochy (Z. Havránková) 

 Restaurování sochy 1 (A.Janurová) 

 Přesun sochy (A.Janurová) 

 Restaurování sochy 2 (A.Janurová) 

 

J. Psota informoval o existenci následujících dokumentů souvisejících s A. z Pardubic a jeho dobou, 

přislíbil zajistit fotokopie a připravit panel: 

 „konfirmační knihy“  zavedené A. z P. se zmínkou o úvalském faráři, 

„Zlatá bula černokostelecká“, ve které byl A. z Pardubic účasten. 

V. Procházka se pokusí zajistit foto z kostela v Kyjích, kde má být vyobrazen A. z P. a seznam klášterů, 

které založil..  

Z. Havránková zajistí kopie dokumentů zachycujících    historii stavby pomníku. Část dokumentů již 

v archivu města existuje. 

A. Janurová zajistí foto z restaurování a přesunu pomníku. 

 

Slavnostní večer věnovaný osobnosti A. z Pardubic 

 Filmový pozdrav kardinála Duky –  zajistí J.Psota, 

 Film ČT Světci a svědci  -  domluvila A. Janurová, objedná odbor správní, 

 Beseda na téma A. z Pardubic. 

LK se domnívá, že beseda v rámci které budou účastníci seznámeni s osobností A. z Pardubic bude 

zajímavější než přednáška na toto téma (model podobný pořadu „Historie.cs“).  Na pódiu bude 

moderátor a tři hosté – profesionální historici. Moderátor bude klást otázky (předem připravené), 

kterými bude směrovat diskuzi. Beseda bude přerušována hudebními vstupy. Diskutovány 2 

možnosti – vystoupení profesionálních hudebníků hrajících středověkou hudbu (poptávku zajistí 
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odbor správní) , nebo vystoupení žáků hudební školy. Tato varianta již předjednána s ředitelem 

Charvátem. Celková délka večera cca 90 minut.  

Funkce moderátora se zhostí J. Psota (případně bude ještě oslovena pí. Foučková, zda-li není ve škole 

učitel, který by byl ochoten akci moderovat) 

Návrhy na hosty : monsignore Malý, historik Martin Hora (osloví J.Psota), PhDr. Lenka Mandová. 

Byl osloven pan Lukeš.  Přislíbil pomoc při vyhledávání odborníka. (Sám nechce diskutovat, je 

odborník na soudobé dějiny), akce se dle svých časových možností rád zúčastní. 

 

Propagace akce: 

Odbor správní osloví fotografku Kateřinu Brůhovou kvůli uměleckému nafocení sochy A. z Pardubic a 

následnému grafickému zpracování na „city light“, pozvánku,  grafický list (který by byl vložen do 

pozvánky), případně pohlednici. 

 

Pozvánka a článek do červnového ŽÚ na téma  A. z Pardubic (bude požádána L.Mandová), historie 

pomníku (J.Psota,  Z.Havránková), pozvánka  

Pozvánky – budou rozeslány podle obvyklého adresáře doplněného o další  pozvané. 

Plakáty: – velký plakát - „city light“,  informační tabule města,  běžná vývěsní místa,  stránky a FB města.  

 

ZŠ – prohlídka + promítnutí filmu Světci a svědci  (Bylo předjednáno s L.Foučkovou. V té době byla 

představa, že výstava bude v DPS. V čp.65 nemůže výstava z důvodu dalších akcí zůstat. Nutno 

vyřešit.) 

 

Členové se zamyslí komu ještě nabídnout shlédnutí výstavy a filmu. Byl diskutován Klub důchodců.  

 

Ad 4) Různé 

 

A. Janurová pracuje na retrospektivním kronikářském zápisu za rok 1994. 

 

Příští zasedání Letopisecké komise bude 15.4 od 16hod. 

 

Předsedkyně komise poděkovala přítomným za účast a jednání v 17.50 hodin ukončila. 

 

Zapsala: Kamila Budilová 

 

 

 

Předsedkyně Letopisecké komise 

Ing. Zdeňka Havránková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


